



PROTOKOLL FRÅN SAMMANTRÄDE DEN 17 MAJ 2010

Plats: Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning, Telefonvägen 30

Närvarande

Gert Rosencrantz	Ordförande	SRF
Helmer Törnkvist	Vice ordförande	DHR
Ellinor Baurne	ledamot	Attention
Alice Hafn	ledamot	IFS
Kerstin Hållbus	ledamot	RSMH
Eva Larsson	ledamot	FEB
Elena Pembrink	ledamot	FHDBF
Anna Ambjörn	utredare	samhällsplaneringsavd.
Magnus Hansson	projektledare	samhällsplaneringsavd.
Inger Nilsson	administrativ sekreterare	social omsorg

1. Sammanträdet öppnande

Gert Rosencrantz utsågs till ordförande för mötet. Dagordningen fastställdes.

2. Protokollsjustering

Gert Rosencrantz och Kerstin Hållbus utsågs till protokollsjusterare.

3. Trygg i Trekanten

Projektledaren Magnus Hansson informerade om projektet Trygg i Trekanten, som har startats därför att många människor och särskilt kvinnor nu upplever området som otryggt. Antalet anmälda brott i området är dock inte särskilt stort. Tanken är att skapa trygghet genom bl.a. bättre bevakning, bättre belysning och fler aktiviteter, speciellt sådana som riktar sig till kvinnor.

Projektet vill gärna ha synpunkter från allmänheten om vad som skapar otryggheten och om hur den kan avhjälpas. Förslag som hittills kommit handlar om gemensam gympa, gemensam joggning samt båtuthyrning. Frågan om servering ska utredas.

I diskussionen framfördes följande synpunkter:

- Belysningen är mycket viktig. Som det är nu är belysningen dålig på gångvägen intill servicehuset. – Anna Ambjörn höll med om att beslysningen är viktig och sade att beskärningar görs av träd för att frilägga lampor.
- Naturstigen mot berget är svårtillgänglig. – Anna Ambjörn framförde att förhållandena på platsen är sådana att naturstigen aldrig kommer att kunna asfalteras och att en annan väg som är asfalterad finns i närheten.



- På vägarna runt sjön finns ingen tydlig åtskillnad mellan gångbanor och cykelbanor, vilket medför risk för kollision mellan gångtrafikanter och cyklister. – Anna Ambjörn berättade att den tidigare planeringen var att trafikslagen skulle separeras genom ledstråk, men ekonomiska faktorer gjorde att det istället blev en målad cykelbana. Stadsdelsförvaltningen kan inte göra något åt detta, eftersom det är trafikkontoret som har ansvaret för gång- och cykelbanorna.
- Informationstavlor om bl.a. de kulturhistoriska miljöer som finns i området vore trevligt samt informationsmaterial, t.ex. i tunnelbanan, Gröndals bibliotek eller i Liljeholmsgallerian. Både Hägerstens hembygdsförening och biblioteket har mycket material om bygden. – Anna Ambjörn menade att informationstavlor ofta blir vandaliserade och att det därför är bäst att ha en tavla som är strategiskt placerad.
- Information om projektet kan lämpligen ges genom lokaltidningen, som läses av många.

Projektet drivs av stadsdelsförvaltningen med stöd av medel från Boverket. Förutom Magnus Hansson arbetar också Anna Ambjörn och preventions-samordnaren Anna William-Olsson med projektet, som ska lämna slutrapport med åtgärdsplan till hösten.

Ytterligare synpunkter kan lämnas till Magnus Hansson på telefon 508 22 025 eller e-post magnus.hansson@stockholm.se.

4. Tillgänglighet

Anna Ambjörn informerade om den planerade upprustningen av Västertorps centrum. Upprustningen ska göras med anslag som ges från staden som kompensation för de grönytor som tas i anspråk för bostadsbebyggelse i Västertorp. Från början var projektet omfattande och skulle medföra att merparten av butikerna blev tillgängliga. Sedan näringsidkarna kommit fram till att de vill värna om parkeringsmöjligheterna har förslaget ändrats så att endast 14 av 32 entréer blir tillgängliga.

Ärendet, som ska upp på exploateringsnämnden i juni, har inte sänts på remiss till stadsdelsnämnden och inte heller till handikapprådet. Stadsbyggnadsnämndens handikappråd, som tagit del av det nya förslaget, anser att det rimmar dåligt med stadens målsättning om att bli en tillgänglig huvudstad.

Rådet beslöt att stödja det ursprungliga förslaget och att ansluta sig till uttalandet från stadsbyggnadsnämndens handikappråd. Sekreteraren fick i uppdrag att skicka protokollsutdrag i frågan till exploateringsnämnden samt till stadsbyggnadsnämndens handikappråd.



Liljeholmsgallerian har fortfarande inte hört av sig med anledning av rådet synpunkter. Sekreteraren lovade påminna dem än en gång om att rådet vill ha återkoppling på sin skrivelse.

Independent Living inbjuder till konferens om tillgänglighet den 31 maj på Kulturhuset. Alla intresserade kan delta.

5. Information från stadsdelsförvaltningen

a) *Nämndärenden.* Förvaltningen informerade om de ärenden som ska behandlas på stadsdelsnämndens sammanträde den 20 maj.

- *Tertialrapport 1.* Rapporten visar ett överskott för hela nämndens verksamhet med 1,7 mnkr efter överföringar och budgetjusteringar. För social omsorg prognosticeras ett underskott på 4,7 mnkr. Störst underskott finns vad gäller stöd och service till personer med funktionsnedsättning (-5,9 mnkr inklusive utförarenheterna) och insatser för barn och ungdom (-5 mnkr). Ekonomiskt bistånd beräknas ett överskott med 4,6 mnkr. Under den första tertialen har avdelningen öppnat en ny gruppboende med sex platser. Samtidigt avvecklades den sista icke-fullvärdiga gruppboenden. Även Klubbäckens barn- och ungdomsboende har avvecklats, på grund av minskad efterfrågan på platser. En ny möjlighet till arbetsträning för främst yngre personer har tillkommit på Midsommargården och anhörigstödet har börjat utvecklas även för anhöriga till personer under 65 år. - Förvaltningen föreslog att mer information om anhörigstödet ska ges på ett sammanträde under hösten, vilket rådet tyckte verkade bra.

Kommunstyrelsen har begärt att alla stadsdelsnämnder ska öka ambitionsnivån för nya lägenheter för personer med funktionsnedsättning. Förvaltningen redogör i tertialrapporten för vad som görs för att få till sådana bostäder och konstaterade att utbyggnaden är avhängig att byggherrarna genomför det de planerat. – Rådet var inte helt nöjd med redovisningen och hänvisade till sina tidigare uttalanden i frågan om utbyggnaden.

- *Effektivare insatser mot ungdomsbrottslighet.* Nämnden har fått en remiss av bl.a. ett betänkande om åtgärder för att tidigt upptäcka barn i riskzon och förhindra utveckling av kriminella livsstilar och etablering av kriminella grupperingar. - Rådet menade att det i förvaltningens förslag till remissvar saknas resonemang om varför vissa ungdomar misslyckas i skolan och sedan blir utstötta och kanske kriminella. Det är t.ex. känt att många av internerna på våra fängelserna har diagnoser som dyslexi eller neuropsykiatrisk funktionsnedsättning. Skolan måste uppmärksamma sådana problem tidigt och samarbeta med socialtjänsten om hjälp till barnen och ungdomarna. Skolan måste också ha resurser för att hjälpa elever med neuropsykiatrisk funktionsnedsättning. För att barnen ska få stöd så tidigt som möjligt bör de utredas av barnläkare och inte av allmänläkare som idag.



- *Tillgång till hörselteknisk utrustning i stadens lokaler.* Nämnden har fått en skrivelse från några av de centrala handikappråden om tillgången till hörslingor etc. i stadens lokaler. Förvaltningen informerade i anslutning till detta om den nya portabla digitala hörslinga som förvaltningen nu disponerar för användning på större och mindre möten. Slingan kommer att visas på rådets nästa sammanträde.

b) *Övriga frågor från förvaltningen.* – Inga frågor fanns att ta upp.

6. Barnfrågor

Inga frågor fanns att ta upp.

7. Övriga frågor

- a) Kommunstyrelsens handikappråd vill att staden ska sammanställa de synpunkter och förslag som funktionshindringsombudsmannen och handikapprådet framfört samt gjorts eller planeras att göra med anledning av förslagen. Ellinor Baurne menade att en sådan sammanställning borde göras årsvis också för nämndens handikappråd. Rådet beslöt att återkomma på nästa möte till om hur en uppföljning kan göras.
- b) Stadens nya handikappolitiska program ska vara klart i oktober och arbetet med det pågår för fullt både i tjänstemannaarbetsgruppen och i den arbetsgrupp som består av representanter för handikapporganisationerna. Hägersten-Liljeholmen representeras i sammanhanget av rådets sekreterare.
- c) Biståndsbedömaren Mirja Dahlberg, som fick förhinder att komma till dagens sammanträde, kommer istället på rådets nästa möte den 10 juni.
- d) Förvaltningens socialpsykiatriska verksamheter bjuder in till öppet hus den 26-27 maj. – Rådet tyckte att det var ett bra initiativ.

8. Avslutning

Ordförande förklarade mötet avslutat.

Inger Nilsson
sekreterare

Gert Rosencrantz
ordförande

Kerstin Hållbus
ledamot

